

## MINUTES OF PROCEEDINGS

THURSDAY, APRIL 8, 1976.

(69)

[Text]

The Standing Committee on Public Accounts met at 11.10 o'clock a.m. this day, the Chairman, Mr. Lloyd R. Crouse, presiding.

*Members of the Committee present:* Messrs. Blackburn, Clarke (*Vancouver Quadra*), Crouse, Francis, Huntington, Joyal, Lachance, Leblanc (*Laurier*), Martin, Schumacher and Towers.

*Witnesses: From the Auditor General's Office:* Mr. J. J. Macdonell, Auditor General of Canada. *From the Public Service Commission:* Mr. J. J. Carson, Chairman. *From the Treasury Board Secretariat:* Mr. G. F. Osbaldeston, Secretary of the Treasury Board.

The Committee resumed consideration of its Order of Reference dated December 9, 1975: That the Public Accounts for the fiscal year ended March 31, 1975 and the Auditor General's Report thereon, be referred to the Standing Committee on Public Accounts.

The Committee resumed consideration of the Financial Management and Control Study (Part 10) of the Auditor General's Report for the fiscal year ending March 31, 1975: Chapter VII—Internal Audit; Chapter VIII—Financial Staff; Chapter IX—Responsibility for Financial Management and Control within Departments; Chapter X—Need for Stronger Direction—and consideration of organizational alternatives.

Mr. Carson, Chairman of the Public Service Commission, made a statement.

Debate arose thereon.

And debate continuing.

In accordance with a motion passed at a meeting on October 9, 1974, the following documents are printed as appendices to this day's Minutes of Proceedings and Evidence:

A list of questions based on paragraphs in the Auditor General's Report 1975, and Supplement, prepared by the Research Officer in consultation with members of the Committee to be answered by the Department of Public Works (See APPENDIX "YYY").

[Later:]

A document received from the Office of the Auditor General entitled: "Response to questions 3 through 10 prepared by the Research Assistant to the Public Accounts Committee for the meeting of April 6, 1976" (See APPENDIX "ZZZ").

And debate continuing.

At 12.37 o'clock p.m., the Committee adjourned to the call of the Chair.

## PROCÈS-VERBAL

LE JEUDI 8 AVRIL 1976.

(69)

[Traduction]

Le Comité permanent des comptes publics se réunit aujourd'hui à 11 h 10, sous la présidence de M. Lloyd R. Crouse (président).

*Membres du Comité présents:* MM. Blackburn, Clarke, (*Vancouver Quadra*), Crouse, Francis, Huntington, Joyal, Lachance, Leblanc (*Laurier*), Martin, Schumacher et Towers.

*Témoins: Du Bureau de l'Auditeur général:* M. J. J. Macdonell, Auditeur général du Canada. *De la Commission de la Fonction publique:* M. J. J. Carson, président. *Du Secrétariat du Conseil du trésor:* M. G. F. Osbaldeston, secrétaire du Conseil du trésor.

Le Comité poursuit l'étude de son ordre de renvoi du 9 décembre 1975: que les Comptes publics pour l'année financière terminée le 31 mars 1975 et le rapport de l'Auditeur général y afférent, soient renvoyés au Comité permanent des comptes publics.

Le Comité poursuit l'Étude de la gestion et du contrôle financiers (Partie 10) du rapport de l'Auditeur général pour l'année financière terminée le 31 mars 1975: Chapitre VII—Vérification interne; Chapitre VIII—Personnel financier; Chapitre IX—Responsabilité de la gestion et du contrôle financiers au sein des ministères; Chapitre X—Besoin d'une direction centrale plus ferme— et l'étude des solutions de rechange pour s'organiser.

M. Carson, président de la Commission de la Fonction publique fait une déclaration.

Le débat s'engage.

Le débat se poursuit;

Conformément à une motion adoptée lors d'une séance tenue le 9 octobre 1974, les documents suivants sont joints aux Procès-verbal et témoignages de ce jour:

Une liste des questions basée sur les paragraphes du rapport de 1975 de l'Auditeur général et un supplément préparé par le chercheur, de concert avec les membres du Comité, attendant une réponse du ministère des Travaux publics. (Voir APPENDICE «XXX»).

[Ultérieurement:]

Un document du Bureau de l'Auditeur général intitulé: «Réponses aux questions 3 à 10 préparées par l'adjoint à la recherche du Comité des comptes publics pour la séance du 6 avril 1976. (Voir APPENDICE «ZZZ»).

Le débat se poursuit,

A 12 h 37, le Comité suspend ses travaux jusqu'à nouvelle convocation du président.

Le greffier du Comité

J. H. Bennett

Clerk of the Committee.